
PROTOKÓŁ  NR XIV/2019
XIV SESJI  RADY  MIEJSKIEJ  W  SUPRAŚLU

w dniu 30 grudnia 2019 r.

     XIV sesja  Rady Miejskiej  odbyła się w Urzędzie Miejskim w Supraślu.  Otworzyła ją  o
godz.1700 Przewodnicząca Rady Pani Monika Suszczyńska. Stwierdziła, że na stan 15 radnych w
sesji uczestniczy 11, co stanowi quorum przy którym Rada może obradować i podejmować uchwały
(w trakcie posiedzenia przybyło jeszcze 4 radnych).

----------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
       Lista obecności stanowi załącznik  nr 1 do protokołu.
----------------------------------------------------------------------------------------------------------------------

Monika Suszczyńska -  przedstawiła propozycję porządku dziennego,

stanowisko Rady – jednogłośnie za przyjęciem następującego
porządku dziennego (zał. nr 2) :

1. Otwarcie obrad - przyjęcie porządku dziennego.
2. Sprawozdanie z działalności Burmistrza od ostatniej sesji.
3. Sprawozdanie z działalności stałych komisji rady od ostatniej sesji.
4. Rozpatrzenie  skargi  Spółki  dla  zagospodarowania  Wspólnoty  Gruntowej  wsi  Sowlany  na

Burmistrza Supraśla.
5. Rozpatrzenie projektów uchwał :

a) w sprawie Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych na
2020 r.

b) w sprawie zmian w budżecie gminy na 2019 r.
c) w sprawie zmiany wpf na 2019 r.
d) w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy na okres przekraczający rok budżetowy i

zabezpieczenie środków finansowych na realizację zadania (dot. budowy ul.Górka Tomka w
Zaściankach),

e) w  sprawie  zmiany  uchwały  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  zawarcie  umowy  na  okres
przekraczający rok budżetowy i zabezpieczenie środków finansowych na realizację zadania
(dot. kanalizacji sanitarnej w Sobolewie),

f) w sprawie zmiany uchwały w sprawie udzielenia dotacji celowej na prace konserwatorskie,
restauratorskie i roboty budowalne przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków (dot. remontu
kościoła parafialnego pw. Świętej Trójcy w Supraślu),

g) w sprawie zmiany uchwały w sprawie wprowadzenia na terenie Gminy Supraśl Programu Ulg
w publicznym transporcie zbiorowym,

h) w sprawie  określenia  średniej  ceny  jednostki  paliwa  w  Gminie  Supraśl  w  roku  szkolnym
2019/2020,

i) w sprawie zmiany uchwały w sprawie wysokości i zasad ustalania oraz rozliczania dotacji
celowej dla podmiotów prowadzących żłobki na terenie Gminy Supraśl,

j) w sprawie przyjęcia planu pracy Komisji Rewizyjnej na 2020 r.
k) w  sprawie  zmiany  uchwały  w  sprawie  określenia  przystanków  komunikacyjnych,  których

właścicielem jest Gmina Supraśl oraz warunków i zasad korzystania z tych przystanków,
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l) w sprawie wstępnej lokalizacji nowych przystanków komunikacyjnych przy drogach gminnych
i powiatowych w m. Henrykowo i m. Sowlany.

6. Przyjęcie budżetu gminy na 2020 r. :
a) opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej,
b) opinia Komisji Budżetowo-Gospodarczej,
c) dyskusja,
d) podjęcie uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Supraśl na 2020 r.
e) podjęcie uchwały w sprawie budżetu gminy na 2020 r.

7. Odpowiedzi na interpelacje zgłoszone na poprzedniej sesji.
8. Interpelacje i zapytania radnych.
9. Przyjęcie protokołu z XIII sesji Rady Miejskiej.

10. Wolne wnioski i informacje.
11. Zakończenie.

-------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------

Ad.2

Sprawozdanie z działalności Burmistrza od ostatniej sesji (zał. nr 3) :

nie zgłoszono żadnych uwag

-------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------

Ad.3

Sprawozdanie z działalności stałych komisji rady od ostatniej sesji :

Przewodniczący Komisji Budżetowo-Gospodarczej radny Daniel Sadowski – złożył sprawozdanie z
działalności Komisji Budżetowo-Gospodarczej.
Przewodniczący Komisji Rewizyjnej radny Jerzy Matwiejczuk – złożył sprawozdanie z działalności
Komisji Rewizyjnej,

-------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------

Ad.4

Rozpatrzenie  skargi  Spółki  dla  zagospodarowania  Wspólnoty  Gruntowej  wsi  Sowlany  na
Burmistrza Supraśla (zał. nr 4) :

Radny  Tadeusz  Karpowicz  –  stwierdził,  że  jego  zdaniem  ta  skarga  jest  zasadna,  ponieważ
opracowanie  takiego  planu  miejscowego  napędza  rozwój
gospodarczy na danym terenie,

 -    takie podejście gminy do tej sprawy musi budzić niesmak,
 -   zwrócił  również  uwagę,  że  Przewodnicząca  Komisji  Skarg  jest

podległa  Burmistrzowi  Supraśla,  ponieważ  jest  pracownikiem
podległej mu jednostki,

 -    jego zdaniem jest to konflikt interesów,
Radna Krystyna Woronko – podkreśliła, że nikt nie był przeciwko temu, aby taki plan powstał,

-  chodzi przede wszystkim o odszkodowania za drogi,
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-  nie  chciałaby  doprowadzić  do  sytuacji  kiedy  wszystkie  środki  będą
lokowane w wykup dróg i nic więcej nie można będzie tam robić,

- przypomniała, że na posiedzeniu Komisji Infrastruktury w październiku
padł  wniosek,  aby  Wspólnota  Gruntowa  przedłożyła  zrzeczenie  się
odszkodowania za drogi w formie aktu notarialnego,

-  chodziło również o pewne sprawy formalne,  jak choćby o to,  że po
przyjęciu  takiego  planu  miejscowego  Zarząd  Wspólnoty  może  się
zmienić, mogą zmienić się również spadkobiercy członków Wspólnoty,
którzy  nie  wyrażą  zgody  na  bezpłatne  przekazanie  gminie  dróg  i
wówczas gmina może mieć poważny problem,

Radny Daniel Sadowski –  stwierdził, że jest wprawdzie deklaracja Zarządu Wspólnoty o zrzeczeniu
się odszkodowań za drogi, ale Komisja Infrastruktury zajęła stanowisko,
że jeżeli ma to być zrzeczenie się odszkodowania za drogi, to musi to
być  uchwała  ogólnego  zebrania  Spółki  dla  zagospodarowania
Wspólnoty Gruntowej wsi Sowlany i  Komisja cały czas czeka na tą
uchwałę,

-   zdziwiony jest, że ta skarga wpłynęła, kiedy tak naprawdę ta sprawa nie
została jeszcze zakończona, 

-    przypomniał,  że  poprzedni  plan  miejscowy w Sowlanach kosztował
gminę ponad 1 mln zł, ponieważ tyle gmina musiała zapłacić za drogi,

Sekretarz  Gminy  Pan  Mariusz  Żukowski  –  stwierdził,  że  również  uczestniczył  w  posiedzeniu
Komisji Infrastruktury na którym omawiana była sprawa
planu miejscowego w Sowlanach,

- posiedzenie zakończyło się tym, że członkowie Zarządu
Spółki  zobowiązali  się,  że  dostarczą  do  Urzędu
zrzeczenie  się  odszkodowania  za  drogi  w  formie  aktu
notarialnego,

-  nie  wiadomo również  jak dużo będzie tych dróg,  jaka
będzie ich ogólna powierzchnia, jakie byłby ewentualnie
skutki finansowe,

-  podkreślił,  że  w  tej  sprawie  sprzeczne  jest  również
orzecznictwo  sądowe,  gdzie  Naczelne  Sądy
Administracyjne mówią, że można skutecznie się zrzec
odszkodowania  za  drogi  dopiero  z  chwilą  wydania
decyzji  o  podziale  (czyli  już  po  uchwaleniu
miejscowego planu),  ale jest również orzeczenie Sądu
Najwyższego z 2018 r. stanowiące, że można wcześniej
zrzec się takiego odszkodowania,

Radny Tadeusz Karpowicz – postawił wniosek formalny, aby ten punkt zdjąć z porządku dziennego
dzisiejszej sesji, 

stanowisko Rady – za przyjęciem powyższego wniosku
głosowało 2 radnych, przeciw 9 i 3 wstrzymało się

od głosowania, (zał. nr 5)

W związku z powyższym Przewodnicząca Rady Miejskiej Pani Monika Suszczyńska – poprosiła o
przegłosowanie projektu uchwały z zapisem, że skargę uznaje się za niezasadną, a uzasadnieniem do
uchwały jest stanowisko Burmistrza,

uchwałę Nr XIV/200/2019 (zał. nr 6)
podjęto przy 12 głosach za

XIV  sesja w dniu 30 grudnia 2019 r. 3



i 2 wstrzymujących się od głosowania, (zał. nr 7) 

Ad.5

Rozpatrzenie projektów uchwał :

a) w sprawie  Gminnego  Programu Profilaktyki  i  Rozwiązywania  Problemów Alkoholowych na
2020 r. :

uchwałę Nr XIV/201/2019 (zał. nr 8)
podjęto jednogłośnie, (zał. nr 9)

(w głosowaniu uczestniczyło 14 radnych) 

b) w sprawie zmian w budżecie gminy na 2019 r. :

Radny  Daniel  Sadowski  –  poinformował,  że  Komisja  Budżetowo-Gospodarcza  zaopiniowała
powyższy  projekt  uchwały  pozytywnie  (łącznie  z  autopoprawką  i
jedną zmianą),

uchwałę Nr XIV/202/2019 (zał. nr 10)
podjęto przy 11 głosach za

i 3 wstrzymujących się od głosowania, (zał. nr 11) 

c) w sprawie zmiany wpf na 2019 r. :

Radny  Daniel  Sadowski  –  poinformował,  że  Komisja  Budżetowo-Gospodarcza  zaopiniowała
powyższy projekt uchwały pozytywnie,

uchwałę Nr XIV/203/2019 (zał. nr 12)
podjęto przy 12 głosach za

i 2 wstrzymujących się od głosowania, (zał. nr 13) 

d) w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  zawarcie  umowy  na  okres  przekraczający  rok  budżetowy  i
zabezpieczenie  środków finansowych  na  realizację  zadania  (dot.  budowy ul.Górka  Tomka w
Zaściankach) :

Radny  Daniel  Sadowski  –  poinformował,  że  Komisja  Budżetowo-Gospodarcza  zaopiniowała
powyższy projekt uchwały pozytywnie,

uchwałę Nr XIV/204/2019 (zał. nr 14)
podjęto jednogłośnie, (zał. nr 15) 
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(w głosowaniu uczestniczyło 14 radnych)

e) w  sprawie  zmiany  uchwały  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  zawarcie  umowy  na  okres
przekraczający rok budżetowy i zabezpieczenie środków finansowych na realizację zadania (dot.
kanalizacji sanitarnej w Sobolewie) :

Radny  Daniel  Sadowski  -  poinformował,  że  Komisja  Budżetowo-Gospodarcza  zaopiniowała
powyższy projekt uchwały pozytywnie,

uchwałę Nr XIV/205/2019 (zał. nr 16)
podjęto jednogłośnie, (zał. nr 17) 

(w głosowaniu uczestniczyło 14 radnych)

f) w  sprawie  zmiany  uchwały  w sprawie  udzielenia  dotacji  celowej  na  prace  konserwatorskie,
restauratorskie i roboty budowalne przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków (dot. remontu
kościoła parafialnego pw. Świętej Trójcy w Supraślu),

Radny  Daniel  Sadowski  -  poinformował,  że  Komisja  Budżetowo-Gospodarcza  zaopiniowała
powyższy projekt uchwały pozytywnie,

uchwałę Nr XIV/206/2019 (zał. nr 18)
podjęto jednogłośnie, (zał. nr 19) 

(w głosowaniu uczestniczyło 14 radnych)

g) w sprawie zmiany uchwały w sprawie wprowadzenia na terenie Gminy Supraśl Programu Ulg w
publicznym transporcie zbiorowym :

uchwałę Nr XIV/207/2019 (zał. nr 20)
podjęto jednogłośnie, (zał. nr 21)

(w głosowaniu uczestniczyło 14 radnych)

h) w  sprawie  określenia  średniej  ceny  jednostki  paliwa  w  Gminie  Supraśl  w  roku  szkolnym
2019/2020 :

Sekretarz Gminy Pan Mariusz Żukowski – omówił projekt uchwały

uchwałę Nr XIV/208/2019 (zał. nr 22)
podjęto jednogłośnie, (zał. nr 23)

(w głosowaniu uczestniczyło 14 radnych)
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i) w  sprawie  zmiany  uchwały  w  sprawie  wysokości  i  zasad  ustalania  oraz  rozliczania  dotacji
celowej dla podmiotów prowadzących żłobki na terenie Gminy Supraśl :

uchwałę Nr XIV/209/2019 (zał. nr 24)
podjęto przy 13 głosach za

i 1 wstrzymującym się od głosowania, (zał. nr 25) 

j) w sprawie przyjęcia planu pracy Komisji Rewizyjnej na 2020 r. :

Radny Tadeusz Karpowicz – stwierdził,  że jego zdaniem w planie kontroli  Komisji  Rewizyjnej,
powinna być jeszcze kontrola gospodarowania mieniem komunalnym
(np.  stara  szkoła  w  Ogrodniczkach,  czy  tzw.  „zielona  szkoła”  w
Surażkowie,

Radny Jerzy Matwiejczuk – stwierdził, że zgodnie ze Statutem Gminy Rada Miejska zawsze może
zlecić Komisji Rewizyjnej dodatkowo jakąś kontrolę,

Radny Dawid Sienkiewicz – zaproponował, aby tą sprawą zajęła się Komisja Infrastruktury,

stanowisko Rady – za przyjęciem propozycji radnego Karpowicza
głosowało 3 radnych, przeciw 8 i 3 wstrzymało się od głosowania,

(zał. nr 26)

uchwałę Nr XIV/210/2019 (zał. nr 27)
podjęto przy 13 głosach za

i 1 wstrzymującym się od głosowania, (zał. nr 28) 

k) w  sprawie  zmiany  uchwały  w  sprawie  określenia  przystanków  komunikacyjnych,  których
właścicielem jest Gmina Supraśl oraz warunków i zasad korzystania z tych przystanków :

Z-ca Burmistrza Pan Marcin Iwaniuk – omówił projekt uchwały,

uchwałę Nr XIV/211/2019 (zał. nr 29)
podjęto jednogłośnie, (zał. nr 30)

(w głosowaniu uczestniczyło 14 radnych)

l) w sprawie wstępnej lokalizacji nowych przystanków komunikacyjnych przy drogach gminnych i
powiatowych w m. Henrykowo i m. Sowlany :

uchwałę Nr XIV/212/2019 (zał. nr 31)
podjęto jednogłośnie, (zał. nr 32)

(w głosowaniu uczestniczyło 15 radnych)
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-------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
Ad.6

Przyjęcie budżetu gminy na 2020 r. :
a) opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej :

Skarbnik Gminy Pani Lucyna Majewska – przedstawiła opinię RIO o projekcie uchwały w sprawie
Wieloletniej  Prognozy  Finansowej  Gminy  Supraśl  na
lata 2020-2034, (zał. nr 33)

 -   przedstawiła  opinię  RIO  o  projekcie  uchwały
budżetowej  Gminy  Supraśl  na  rok  2020  oraz
możliwości  sfinansowania planowanego deficytu,  (zał.
nr 34)

b) opinia Komisji Budżetowo-Gospodarczej :

Przewodniczący  Komisji  Budżetowo-Gospodarczej  Pan  Daniel  Sadowski  –  przedstawił  opinię
Komisji dotyczącą projektu budżetu gminy na 2020 r. (zał. nr 35)

c) dyskusja :

W dyskusji głos zabierali m.in. :

Burmistrz – omówił w skrócie projekt budżetu gminy na 2020 r.
 - m.in. stwierdził, że :
 - konstruując ten budżet skupił się głównie na zabezpieczeniu środków  na inwestycje

realizowane  w  ramach  funduszu  dróg samorządowych,  gdzie  wkład  własny  gminy
wynosi 50%,

 -  przypomniał,  że  w tym roku  rozpoczęto  3  mega  duże  inwestycje  drogowe z  tego
funduszu, na co zostały zaciągnięte kredyty, a będzie to oczywiście oddziaływało na
rok 2020, są to : 
1) inwestycja drogowa Sowlany w kierunku do Grabówki, aż do ul. 42 Pułku Piechoty

(w tym ciągi piesze i przystanki autobusowe), gdzie front robót jest bardzo szeroki i
już bardzo zaawansowany,

2) ulica łącząca Zaścianki i Grabówkę (ul.Dolna i ul.Graniczna), gdzie będzie nowa
nawierzchnia, odwodnienie, chodniki,

3) ulica Tygrysia i Niedźwiedzia w Sobolewie,
 -  nie możemy zapominać o budowie biblioteki w Supraślu,
 -   jeżeli  chodzi  o  Supraśl,  to  gmina  zdobyła  duże  środki,  na  duże  projekty  unijne

związane z uzdrowiskiem i turystyką, są to :
     1) odbudowa i rewitalizacja zabytkowego Ogrodu Saskiego,
     2) budowa ul.Lewitówka,
     3) budowa stacji uzdatniania wody i wodociągu w Sokołdzie,
 -  w zasadzie skupiamy się tylko na inwestycjach rozpoczętych,
 -  w perspektywie jest również rozbudowa szkoły w Sobolewie,
 -  na zakończenie stwierdził, że bardzo liczy na współpracę wszystkich radnych,
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Radny  Radosław  Sakowski  –  stwierdził,  że  nie  jest  zadowolony  z  przedstawionego  projektu
budżetu, ponieważ w jego okręgu wyborczym nie ma żadnych nowych
inwestycji, a przecież Zaścianki przynoszą do budżetu gminy większy
przychód, niż Supraśl,

- jest co prawda ul.Górka Tomka, ale ciągnie się to już od 2017 r.
- nie wie co ma powiedzieć np. mieszkańcom ul.Usługowej, którzy już

od kilku lat czekają na drogę,
- jego część Zaścianek bardzo domaga się np. placu zabaw, mieszkańcy

ul.Kasztelańskiej  ciągle  oczekują  na  zrobienie  około  100  odcinka
ulicy, ul.Zaścianki już od dawna wymaga naprawy,

- ogólnie mówiąc potrzeby są bardzo duże,
Radny Dawid Sienkiewicz – stwierdził, że jego zdaniem radny powinien patrzeć na cały budżet, a

nie tylko przez pryzmat własnych uliczek,
Radny Tadeusz Karpowicz – stwierdził, że na jego terenie od kilku lat też nic się nie robi,

- jego zdaniem jest to budżet dyskryminujący wyłącznie Grabówkę,
Radny  Radosław  Sakowski  –  poprosił  o  uszczegółowienie  następujących  pozycji  w  załączniku

inwestycyjnym :
1) poz.  14  „tereny  inwestycyjne  p/ul.Sokolej  w  Sobolewie  –

uzbrojenie” – o jakie uzbrojenie chodzi i skąd taka kwota,
2) poz. 16 „budowa ul.Szosa Supraska w Grabówce – I etap” – na

co zostaną przeznaczone te pieniądze (20 tys. zł),
3) poz. 28 „budowa PSZOK-u (projekt) – więcej szczegółów,
4) poz. 37 „modernizacja i rozbudowa oświetlenia ulicznego …” –

śmieszna kwota na ten cel,
5) poz.  40 „montaż ogniw fotowoltaicznych” – kwota 50 tys. zł

wystarczy tylko dla 10 osób,
6) poz. 42 „modernizacja systemu ogrzewania” – czego to dotyczy,
7) poz.  29  „rewitalizacja  parku  w  Supraślu”  –  prawdopodobnie

wiąże się to ze znaczną wycinką starodrzewu i mieszkańcom to
się nie podoba,

Burmistrz – odpowiadając na pytania radnych wyjaśnił, że :
-  odnośnie placu zabaw w Zaściankach stwierdził,  że na razie gmina skupia się na

wielkich inwestycjach, gdzie można pozyskać środki zewnętrzne i jest przeciwnikiem
budowy placów zabaw z kredytu,

- odnośnie budowy ul.Usługowej w Zaściankach wyjaśnił, że to nie Burmistrz wybiera
bezpośrednio inwestycję, którą należy zrealizować, a ponadto byłby to koszt około 3-
4 mln zł  bez żadnego dofinansowania,  tylko z kredytu,  a ponadto nikt z radnych
takiej propozycji nie zgłosił,

-  odnośnie małej ilości  inwestycji  w Zaściankach, to  zwrócił  uwagę,  że ul.Dolna z
fragmentem ul.Granicznej,  to  jest  największa  inwestycja  drogowa  realizowana  w
ramach FDS-u, (około 5 mln zł)

- aktualnie realizowana jest również ul.Górka Tomka w Zaściankach,
-  odnośnie  terenów  inwestycyjnych  przy  ul.Sokolej  to  jest  szansa  na  bardzo  duże

dofinansowanie ze środków zewnętrznych, co prawda nie można tam stawiać dużych
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obiektów kubaturowych,  że  względu  na  mało  stabilny  grunt,  ale  jakieś  wiaty  na
składowanie różnych materiałów już tak,

-  ponadto planowane jest  tam utwardzenie części drogi i  parking, z którego będzie
mógł korzystać pobliski cmentarz,

- odnośnie ul.Szosa Supraska, to zabezpieczono na ten cel tylko 20 tys. ,  ponieważ
trwają jeszcze prace związane z dokumentacją,

-  jeżeli  chodzi o PSZOK to nie wpisano lokalizacji,  ponieważ będzie to wymagało
konsultacji  z  mieszkańcami  Ogrodniczek,  Wspólnota  Gruntowa  zaproponuje  nam
taką lokalizację, która nie będzie budziła kontrowersji,

-  odnośnie  100  tys.  na  oświetlenie,  to  oczywiście  jest  to  kwota  niewystarczająca,
ponieważ potrzeby są znacznie większe, ale nie chcieliśmy powiększać deficytu,

- odnośnie fotowoltaiki, to aby napisać wniosek do Urzędu Marszałkowskiego trzeba
ponieść pewne wydatki choćby na przygotowanie dokumentacji,

-  odnośnie  kwoty  542  tys.  zł  na  modernizację  systemu  ogrzewania,  to  dotyczy  to
dalszego  ciągu  realizacji  tzw.  uchwały  piecowej,  w  sumie  wymienionych  będzie
ponad 200 pieców,

- wracając jeszcze do terenów inwestycyjnych przy ul.Sokolej, Kierownik Referatu ds.
projektów UE oraz  Uzdrowiska  Supraśl  Pan  Marek  Skrypko  wyjaśnił,  że  jest  to
projekt  realizowany  ze  środków  zarezerwowanych  w  Regionalnym  Programie
Operacyjnym,

- jest to bardzo duże dofinansowanie bo, aż 90 %,  natomiast kwota jaką aktualnie
dysponuje gmina, jest kwotą szacunkową, ponieważ nie ma razie projektu,

- odnośnie Parku w Supraślu podkreślił, że wkład własny wynosi tylko 10 %,  a na
2020 r. założono tylko 101 tys. zł na inwestycję wartą 3,5 mln zł,

- jeżeli chodzi o wycinkę 40 drzew, to chodzi o drzewa, które albo stoją na środku
alejek,  bądź  też  są  uszkodzone,  po  niedawnej  wichurze,  o  wycięciu  tych  drzew
zdecydowali fachowcy, którzy się na tym znają, a ponadto warunkiem ich wycięcia,
jest podwójne nasadzenie nowych drzewek,

- odnośnie ul. Szosa Supraska i stwierdzenia radnego Tadeusza Karpowicza, że łatwo
można było na to zdobyć około 13 mln zł, - wyjaśnił,  że przede wszystkim na tę
ulicę nie mamy pozwolenia na budowę, nie ma prawomocnej decyzji ZRID,

-  odnośnie  ul.  Szosa  Supraska  Kierownik  Referatu  Inwestycji  Pan  Walerian
Anisimowicz  wyjaśnił,  że  dopiero  niedawno  gmina  uzyskała  pozwolenie  wodno-
prawne  na  odprowadzenie  wód  opadowych,  ale  ostatni  element  dotyczący
odprowadzenia kanału deszczowego z powodu braku zgody, jednego z właścicieli
jeszcze nie jest gotowy i dlatego nie można złożyć wniosku wydanie pozwolenia na
budowę,

-  zakładając  teoretycznie,  że  gmina  tę  zgodę  otrzyma  i  można  będzie  wystąpić  o
pozwolenie na budowę, to mniej więcej w ciągu 3 miesięcy, można będzie wystąpić o
ZRID,

- odnośnie rewitalizacji stadionu w Supraślu wyjaśnił, że jest już na to dokumentacja, a
dofinansowanie, jeżeli je otrzymamy wyniesie około 80 %,
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Radna Małgorzata Borowa – stwierdziła, że też nie jest do końca zadowolona z przedstawionego
projektu budżetu na 2020 r. ,  ponieważ kilka jej propozycji w tym
budżecie się nie znalazło, ale mimo poprze ten budżet,

-  postawiła wniosek o zakończenie dyskusji,

stanowisko Rady – za przyjęciem powyższego wniosku 
głosowało 11 radnych, przeciw 4,

(zał. nr 36)

d) podjęcie uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Supraśl na 2020 r. :

uchwałę Nr XIV/213/2019 (zał. nr 37) podjęto przy 
12 głosach za i 3 wstrzymujących się od głosowania, (zał. nr 38)

e) podjęcie uchwały w sprawie budżetu gminy na 2020 r. :

uchwałę Nr XIV/214/2019 (zał. nr 39) podjęto przy 
12 głosach za, 1 przeciw i 3 wstrzymujących się od głosowania, (zał. nr 40)

-------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------

Ad.7

Odpowiedzi na interpelacje zgłoszone na poprzedniej sesji :

nie zgłoszono 

-------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------

Ad.8

Interpelacje i zapytania radnych :

Interpelację na piśmie złożył radny Radosław Sakowski.

-------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------

Ad.9

Przyjęcie protokołu z XIII sesji Rady Miejskiej :

stanowisko Rady – za przyjęciem protokołu
z XIII sesji Rady Miejskiej głosowało 11 radnych,

4 wstrzymało się od głosowania,
(zał. nr 41)

------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
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Ad.10

Wolne wnioski – sprawy różne : 

Przewodnicząca RM Pani  Monika Suszczyńska – poinformowała,  że w dniu dzisiejszym, przed
sesją część radnych była na terenie klasztoru i
miała  możliwość  obejrzeć  freski  w  nowej
cerkwi,

-  podkreśliła,  że  radni  zostali  bardzo  życzliwie
przyjęci przez Biskupa,

-   złożyła  wszystkim  życzenia  Noworoczne  oraz
życzenia świąteczne wyznawcom prawosławia,

- poinformowała o wniosku radnego Karpowicza w
sprawie  zabezpieczenia  w budżecie  na  2020 r.
kwoty  500  tys.  zł  na  przebudowę  urządzeń
energetycznych na ul.Malinowej w Grabówce,

-  mieszkańcy  budynku  przy  ul.Lewitówka  31  w
Supraślu złożyli  pismo w sprawie dokończenie
ocieplenia budynku,

-  Pani Helena J.T.  złożyła odwołanie od decyzji
nieprzyznającej jej córce stypendium naukowego
i  to  odwołanie  przekaże  do  Komisji
Stypendialnej,

Radny Janusz Fidziukiewicz – poinformował, że mieszkańcy jego dzielnicy skarżą się na osoby
przebywające  w  budynku  przy  ul.Białostockiej  28,  osoby  te
prawdopodobnie  nie  są  zameldowane,  często  są  tam interwencje
policji  i  chyba  nie  mają  koszy  na  śmieci,  ponieważ  wszystkie
odpady wyrzucają za dom,

Kierownik  Referatu  Gospodarki  Odpadami  Pani  Izabela  Sokołowska  stwierdziła,  że  zostanie  to
sprawdzone.
Radny Mariusz Romanowicz – zapytał o oświetlenie boiska w Grabówce,
Burmistrz – poinformował, że I etap został już zakończony,
Radna Małgorzata Borowa – zapytała dlaczego na ul.Górka Tomka w okolicach CPN-u chodnik jest

tylko z jednej strony,
Kierownik Referatu Inwestycji  Pan Walerian Anisimowicz – wyjaśnił,  że  z  tego co pamięta,  to
wszystko jest zgodne z projektem, a akurat w tym miejscu nie są to grunty gminne.
Radny Tadeusz Karpowicz – zapytał o wykupienie ul. Oliwkowej, w kierunku ul. Malinowej,

-  na  ul.  Magnoliowej  było  wykonane przyłącze  na  nowoutwardzonej
drodze, zapytał czy gmina nie straci przez to gwarancji,

- na ul. Borówkowej na działce gminnej zostały wbite paliki, a ponieważ
jest to jego okręg wyborczy, chciałby wiedzieć kto to zrobił i w jakim
celu,

-  zapytał  Burmistrza  czy  w  ogóle  ma  zamiar  zająć  się  rewitalizacją
terenu wokół świetlicy w Sobolewie,

-  wyjaśnił  również,  że  radni  z  tzw.  terenu  nie  przyjeżdżają  na
posiedzenia komisji,  ponieważ i  tak  nie  mają  nic  do powiedzenia  i
nawet tzw. limity zostały zlikwidowane,

Burmistrz – stwierdził, że pewne działania inwestycyjne są wspierane przez gminę bez względu na
to, czy ktoś głosował na niego wyborach, czy nie,

 - podkreślił również, że to nie Burmistrz decyduje o ujęciu poszczególnych inwestycji w
budżecie, tylko Rada Miejska,
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 -  radny Karpowicz powinien się zastanowić, czy jego metody działania są dobre, skoro
jest tak mało skuteczny,

 -   najwyższy czas,  aby radny Karpowicz  skupił  się  na  lepszej  współpracy z  innymi
radnymi, zamiast na ciągłym atakowaniu,

 -  w połowie tego roku gmina od Pani B. wykupiła część drogi (ciąg ul.Szosa Supraska) i
wówczas umówiliśmy się z Panią B. ,  że z następnego budżetu wykupimy od niej
część ul.Oliwkowej (przedłużenie),

 -  odnośnie  ul.Magnoliowej,  gdzie  dokonano  przyłącza  do  domu  jednorodzinnego,
wyjaśnił,  że  zazwyczaj  firma STRABAG zgadza się na takie  przyłącza,  nie  grożąc
utratą gwarancji,

 -  odnośnie  ul.Borówkowej,  gdzie  została  opalikowana  działka  gminna  Kierownik
Referatu  Geodezji  i  Gospodarki  Nieruchomościami  Pani  Małgorzata  Mogielnicka
wyjaśniła,  że  obowiązuje  tam  miejscowy  plan  zagospodarowania  przestrzennego  i
gmina przystąpiła do podziału swojego terenu zgodnie z zapisami planu,

Radna Krystyna Woronko –  zapytała jaka była cena za metr kwadratowy, bądź bieżący wykonania
ul. Malinowej,

 -  jeden  z  mieszkańców  Sowlan  prosił  aby  przekazała  radnym
powiatowym,  że  w  związku  z  przebudową  drogi  w  Sowlanach,
wnioskuje  o  wykonanie  na  tej  drodze  czegoś  w  rodzaju  górek,
wzniesień, co podobno świetnie sprawdziło się już w wielu miejscach,

Radny Powiatowi Pan Michał Kozłowski – zapytał czy w 2020 r. są plany korzystania i z jakich
pozycji z LGD-u,

 -   jaka  jest  tendencja,  jeżeli  chodzi  o  opłatę
uzdrowiskową,

 - ile procentowo gmina dopłaca do oświaty,
 - jaką poprawkę w budżecie wzięła gmina na podwyżkę

energii, 
Burmistrz –  wyjaśnił,  że odnośnie środków z LGD-u gmina będzie składał wniosek na stadion

miejski w Supraślu,
Skarbnik Gminy Pani Lucyna Majewska – odnośnie środków na oświatę wyjaśniła, że subwencja

oświatowa na  rok  2020 wynosi  nieco  ponad 10,763
mln  zł,  natomiast  sam  dział  801,  to  kwota
przekraczająca 22 mln zł,

-  bez działu 854, gdzie mamy do czynienia z edukacyjną
opieką wychowawczą (1,23 mln)

-  czyli  subwencja  oświatowa  stanowi  około  62  %
wszystkich kosztów,

-  na energię elektryczną (na oświetlenie) zaplanowano
kwotę 650 tys. zł,

-   odnośnie  opłaty  uzdrowiskowej,  to  na  przyszły  rok
zaplanowano 21 tys. zł

---------------------------------------------------------------------------------------------------------------------

Ad.11

        Zakończenie :

         W związku z wyczerpaniem porządku dziennego na tym sesję o godz.2030  zakończono.

-----------------------------------------------------------------------------------------------------------------------

Protokołował :                                                                                       Przewodnicząca Rady
Marian Brajczewski                                                                               
                                                                                                 mgr Monika Suszczyńska
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